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Особенности языкового сознания белорусских и китайских студентов в 

отношении образа иностранца: аннотация к дипломной работе / Ван Вэньхай; 

Факультет философии и социальных наук, Кафедра социальной и 

организационной психологии; науч. Рук. А.С. Солодуха. 

Объект исследования: языковое сознание белорусских и китайских 

студентов 

Предмет исследования: содержательные особенности языкового сознания 

белорусских и китайских студентов в отношении образа-иностранца 

Цель работы: охарактеризовать особенности языкового сознания 

белорусских студентов в отношении образа иностранца. 

1. Языковое сознание представляет собой сложный феномен 

интернализации познания объективного мира носителями разных языков и 

культуры, отражаемая в процессе речевой деятельности, воспроизводящая 

соотношение «реальность – сознание –язык». Восприятие и познание 

объективного мира индивидом сформировали сознание, которое является 

психологической внутренней формой. Ассоциация является способом 

исследования содержания языкового сознания, из-за того, что он характеризует 

своеобразие человеческой психики и в то же время связаны с особенностями 

языка, и мышлением человека при помощи различных языковых форм.  

2. «Образ иностранца», это особенная часть феномена «Образа человека».  

Образ считается субъективной психической реальностью, которая возникает во 

внутреннем мире личности. «Образ иностранца» тесно связывает с феноменом 

этнического стереотипа, который является устойчивым и упрощённым образом 

объекта и зачастую характеризуется наличием оценочно-аффективной 

составляющей.  

3. У белорусских студентов наиболее часто ассоциации, связаны с 

категориями «Человек», «Деятельность», «Принадлежность». У китайских 

студентов больше всего ассоциации, связаны с категориями «Характер и Оценка», 

«Деятельность», и «Внешность». 

4. Ассоциации про образ иностранца выявили различные этнические 

стереотипы как у белорусских студентов, так и у китайских студентов. Стереотип 

белорусских студентов были большей степени представлены в категории 

«Характер и Оценка», ассоциации китайских студентов больше проявляются в 

категориях «Внешность» и «Характер и Оценка» 

5. Хотя в настоящее время весь мир находится под фоном COVID-19, у 

белорусских и китайских студентов не было ассоциаций, которые связали 

COVID-19 с образом иностранца. 
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Features of the language consciousness of Belarusian and Chinese students in 

relation to the image of a foreigner: resume / Wang Wenhai; Faculty of Philosophy and 

Social Sciences, Department of Social and Organizational Psychology; Scientific 

adviser A.S. Soloduha 

Object of research: Linguistic consciousness of Belarusian and Chinese students 

Subject of research: Content features of the linguistic consciousness of Belarusian 

and Chinese students in relation to the image of a foreigner 

Purpose of the work: To characterize the peculiarities of the linguistic 

consciousness of Belarusian students in relation to the image of a foreigner. 

1. Language consciousness is a complex phenomenon of internalization of 

cognition of the objective world by native speakers of different languages and cultures, 

reflected in the process of speech activity, reproducing the relationship between 

"reality-consciousness-language". The perception and cognition of the objective world 

by the individual has formed consciousness, which is the psychological inner form. 

Association is a way of exploring the content of language consciousness, due to the 

fact that it characterizes the peculiarity of the human psyche and at the same time is 

associated with the features of language and human thinking through various language 

forms. 

2. "The image of a foreigner" is a special part of the phenomenon of "The Image 

of a person". The image is considered a subjective mental reality that arises in the inner 

world of the individual. The "image of a foreigner" is closely associated with the 

phenomenon of an ethnic stereotype, which is a stable and simplified image of an object 

and is often characterized by the presence of an evaluative-affective component. 

3. Belarusian students most often have associations associated with the categories 

"Person", "Activity”, “Affiliation". Chinese students have the most associations 

associated with the categories "Character and Evaluation", "Activity", and 

"Appearance". 

4. Associations about the image of a foreigner revealed various ethnic stereotypes 

both among Belarusian students and Chinese students. The stereotype of Belarusian 

students was more represented in the "Character and Evaluation" category, while the 

associations of Chinese students were more pronounced in the "Appearance" and 

"Character and Evaluation" categories.  

5. Although the whole world is currently under the influence of COVID-19, 

Belarusian and Chinese students had no associations that linked COVID-19 to the 

image of a foreigner. 

KEYWORDS: LANGUAGE CONSCIOUSNESS, PSYCHOLINGUISTICS, 

IMAGE OF FOREIGNER, CHINESE LANGUAGE, RUSSIAN LANGUAGE, 

"OWN-ALIEN", ASSOCIATION, ASSOCIATIVE EXPERIMENT, ETHNIC 

STEREOTYPE 
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